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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 
 
 

  Košice: 08.10. 2024 
  Číslo: 01581/2024/OSK-49058 
Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 

e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  
   telefón: 055/7268 145 

 
 
 

ZÁPISNICA 
z 12. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 07. 10. 2024 
 

   
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 
3. Schválenie realizácie a spolufinancovania projektov realizovaných v rámci „Opatrenia 

RSO4.2 Zlepšenie rovného prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti 
vzdelávania, odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej 
infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie 
a odbornú prípravu“ 

4. Informatívna správa o realizácii opatrení Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania 
v stredných školách v Košickom samosprávnom kraji a koncepcií Odboru školstva 
KSK za školský rok 2023/2024 

5. Dodatok k regionálnej stratégii výchovy a vzdelávania v stredných školách v Košickom 
samosprávnom kraji 2021 – 2025 

6. Nájom športového zariadenia v Spišskej Novej Vsi vo vlastníctve Košického 
samosprávneho kraja z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

7. Informácia o vyhodnotení plnenia opatrení z koncepčných materiálov odboru školstva 
8. Návrhy, podnety a požiadavky   
9. Rôzne 
10.  Záver  
 
        
K bodu č. 1 

12. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. M. 
Čižmár 
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Z 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania  prítomných 15 členov komisie. Z rokovania 
sa ospravedlnili: Mgr. M. Seman, PaedDr. P. Petrikán,j PhDr. L. Lešková, PhDr. J. 
Maťašovská, Mgr. M. Sadovská, za OZ Ľ. Kvašňák,  Mgr.art.Ľuba Blaškovičová 
Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a komisia bola uznášaniaschopná.  

Podpredseda komisie privítal na rokovaní  hostí: zástupkyňu riaditeľa JUDr. Ľ. Palkovú, 
hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka a prítomných zástupcov odboru školstva. 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 
KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  
pre potreby zhotovenia zápisnice. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v digitálnom zastupiteľstve   
a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Všetkým členom komisie bola mailom  
zaslaná pozvánka s programom rokovania. Podpredseda komisie vyzval prítomných členov  na 
zmenu alebo  doplnenie programu rokovania. Hlasovalo sa o pôvodnom návrhu programu. 
 
Hlasovanie č.1: 
Prítomní:16     
Za: 16   
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Uznesenie  č. 29/2024  
Prítomní členovia komisie schválili program rokovania školskej komisie podľa zaslanej 
pozvánky.  
 
K bodu č. 2  
Kontrola plnenia uznesení  
Uznesenia prijaté  na 11. rokovaní školskej komisie k materiálom predloženým na rokovanie   
Zastupiteľstva KSK boli  splnené. 
Mgr. A. Gajdošová doplnila, že všetky otázky zo strany členov komisie boli zodpovedané na 
poslednom rokovaní komisie. 
Hlasovanie č. 2: 
Prítomní:16    
Za: 16 
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
Uznesenie  č. 30/2024  
Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 
 
K bodu č. 3 
Schválenie realizácie a spolufinancovania projektov realizovaných v rámci „Opatrenia RSO4.2 
Zlepšenie rovného prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, 
odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane 
posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu“ 
Po dohode so spracovateľom základné informácie uviedla Mgr. A. Gajdošová, nakoľko odbor 
školstva úzko spolupracuje s odborom regionálneho rozvoja a predmetné projekty sa týkajú 
stredných škôl. 
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Predmetom predkladaného materiálu je schválenie spolufinancovania za účelom predloženia 
žiadostí o NFP pre dve školy – SPŠE, Komenského 44, Košice a SOŠ priemyselných 
technológií, Košice Šaca. Do Rady partnerstva KSK bolo preložených 9 projektových zámerov, 
na ktorých sa aktuálne pracuje.  
 
Diskusia: bez 
 
Hlasovanie č. 3: 
Prítomní:17    
Za: 17  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Uznesenie  č. 31/2024  
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa 
predloženého návrhu. 
 
K bodu č. 4 
Informatívna správa o realizácii opatrení Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania 
v stredných školách v Košickom samosprávnom kraji a koncepcií Odboru školstva KSK za 
školský rok 2023/2024 
O obsahu materiálu bližšie informovala Mgr. N. Vince. Prvý strategický dokument je postavený 
na realizácii a hodnotení 6 kľúčových priorít a ich špecifických cieľov: Optimalizácia 
a stabilizácie siete stredných škôl, Aktívne školy - posilnenie vnútorných kapacít stredných 
škôl, Partnerstvá škôl v KSK, Digitálna transformácia stredných škôl, Školy s inkluzívnym 
vzdelávaním a Zelené školy KSK. Vyhodnotenie viedlo k prehodnoteniu opatrení a vytvoreniu 
Dodatku k Regionálnej stratégii výchovy a vzdelávania v stredných školách v KSK na roky 
2021-2025. Druhá časť materiálu sa venuje plneniu 6 kľúčových priorít v oblasti práce s 
mládežou a podpory neformálneho vzdelávania (aktivity školských parlamentov, podpora 
duševného zdravia, dobrovoľníctvo, projekt Erazmus, vznik enviro centra – Klima park v Škole 
v prírode, Kysak ai). Tretia časť správy je zameraná na realizáciu opatrení 4 kľúčových priorít 
v rámci Koncepcie podpory pohybových aktivít, ktoré bližšie doplnil Mgr. M. Horenský, PhD.   
 
Diskusia: bez 
 
Hlasovanie č. 4: 
Prítomní:17     
Za: 17   
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
Uznesenie  č. 32/2024  
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie predloženú 
Informatívnu správu o realizácii opatrení Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v 
stredných školách v Košickom samosprávnom kraji a koncepcií Odboru školstva KSK za 
školský rok 2023/2024.    
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K bodu č. 5   
 
Dodatok k Regionálnej stratégii výchovy a vzdelávania v stredných školách v Košickom 
samosprávnom kraji 2021 – 2025 
Za spracovateľa informovala Mgr. N. Vince. Konkretizovala dôvody, ktoré 
viedli  k aktualizácii strategického dokumentu pre školský rok 2024/2025. Hlavnými sú 
legislatívne zmeny, reálne alebo plánované zapojenie sa do národných projektov a výziev 
týkajúcich sa kľúčových priorít regionálnej stratégie. Dodatok k Regionálnej  stratégii je 
predprípravou k plánovanej novej Regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v stredných 
školách v KSK na roky 2026 - 2030, ktorý bude spojením formálneho a neformálneho 
vzdelávania a plánuje sa predložiť do októbrového zastupiteľstva v roku 2025. 
Diskusia: 
Mgr. A. Tamásová sa zaujímala o možnosť predloženia pripomienok a doplňujúcich návrhov k 
predkladanému dodatku.  
Mgr. N. Vince  navrhla bezprostredne po skončení rokovania komisia spoločné stretnutie za 
požadovaným účelom.  
 
Hlasovanie č. 5: 
Prítomní: 17    
Za: 17   
Proti: 0   
Zdržal sa: 0 
  
Uznesenie  č. 33/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Dodatok k Regionálnej 
stratégii výchovy a vzdelávania v stredných školách v Košickom samosprávnom kraji na roky  
2021 – 2025 
 
K bodu č. 6  
Nájom športového zariadenia v Spišskej Novej Vsi vo vlastníctve Košického samosprávneho 
kraja z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Materiál, ktorý bol pripravený v spolupráci so 
správou majetku KSK bližšie predstavil   Mgr. M. Horenský, PhD. Správa telovýchovných 
zariadení v Spišskej Novej Vsi  oslovila KSK za účelom prenájmu novej telocvične pre 
zabezpečenie športovej činnosti (tréningy a zápasy pre mládež) využívanie mládežníckymi 
športovými klubmi v meste (volejbalový, basketbalový a florbalový športový klub). KSK 
v súlade so zákonom č. 446/2001 Z. z. o majetku VÚC a Zásadami  hospodárenia s majetkom 
navrhuje uzavrieť zmluvu na stanovených podmienok  do 31.08.2025 vo výške 8,00 eur/m2/rok 
od pondelka do piatku v odpoludňajších hodinách od 14,00-22,00 hod. 
Diskusia:  
RNDr. L. Ruttkay sa pýtal, prečo v rozsahu nájmu  nie sú zahrnuté aj víkendy, počas ktorých 
sú súťaže a zápasy. 
Mgr. M. Horenský odpovedal, že z dlhodobého hľadiska nie je možné stanoviť presný 
harmonogram, a preto víkendové zápasy  nie sú zahrnuté v nájme. 
JUDr. Ľ Palková – zápasy počas víkendov budú riešené formou krátkodobých nájmov 
 
Hlasovanie č. 6: 
Prítomní: 17    
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Za: 17  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0   
 
Uznesenie  č. 34/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Nájom športového 
zariadenia v Spišskej Novej Vsi vo vlastníctve Košického samosprávneho kraja z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu. 
 
K bodu č. 7   
Informácia o vyhodnotení plnenia opatrení z koncepčných materiálov odboru školstva - úloha 
z Plánu úloh na II. polrok 2024.  
Mgr. A. Gajdošová konštatovala, že informácie uvedené v rámci Informatívnej správy sa 
obsahovo prekrývajú s úlohou z Plánu úloh, a preto informovala komisiu o ďalších aktivitách, 
odboru školstva. Realizovaný  Eduzber k 15.09.2024 s miernym nárastom počtu žiakov oproti 
minulému  školskému roku, optimalizácia siete škôl – 12 návrhov zaslaných na ministerstvo 
školstva, navrhovaná optimalizácia aj v rámci originálnych kompetencií, priamo sa dotýka 
centier voľného času, jazykových škôl, školských  internátov  a školských jedální. Prebieha 
príprava návrhu bežných a kapitálového rozpočtu na rok 2025, bolo podpísané Memorandum 
o spolupráci s Ministerstvom obrany počas návštevy Spojenej školy v Sečovciach, ktorá 
vzdeláva v odbore ochrana osôb a majetku s možnosťou ďalšieho  uplatnenia sa absolventov  aj 
v ozbrojených zložkách štátu. Uskutočnilo sa pracovné stretnutie vedúcich odborov školstva 
samosprávnych krajov v rámci  SK8, počas ktorého navštívili Spojenú školu v Sečovciach, 
Inovačné centrum Košického kraja,  Klima park v Kysaku a SPŠ technickú v Spišskej Novej 
Vsi. Informovala o vysokej účasti zástupcov stredných škôl v 100. ročníku Medzinárodného 
maratónu mieru a príprave 0. ročníka  celoslovenských olympijských hier mládeže. 
V rámci diskusie k predneseným informáciám reagoval PhDr. R. Schwartz a RNDr. L. Ruttkay 
k návrhom ohľadom centier voľného času. Obaja sa zhodne prikláňali k možnosti utlmenia 
činnosti centier v tomto období a nie ich vyradenia zo siete.  
PhDr. J. Volný  sa pýtal na postup zriaďovateľa, ak v nepriaznivej finančnej situácii školy  
nebudú môcť byť žiadateľom o nenávratný finančný príspevok  
Mgr.  A. Gajdošová  informovala o postupe zriaďovateľa pri dofinancovaní energií  
v spolupráci s advokátskou kanceláriou  vzhľadom na čiastočnú refundáciu nákladov na energie 
pre Veoliu zo strany ministerstva. Niektoré nedofinancované školy si to dokážu  uhradiť 
z vlastných prostriedkov,  ostatné sa budú podľa priorít  postupne oddlžovať a niektoré prejdú 
so záväzkami do ďalšieho kalendárneho roka.  
MUDr. M. Hojstrič sa zaujímal aká je situácia v iných samosprávnych krajoch . 
Mgr. A. Gajdošová uviedla, že ostatné kraje boli refundované, ale ich požiadavky boli oveľa 
nižšie. Žiadny   iný kraj nemá garantované energetické služby. 
 
K bodu č. 8 
Návrhy, podnety a požiadavky   
 
K bodu č. 9 
Rôzne 
 
K bodu č. 10 
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Predseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a o 14,40  hod. rokovanie školskej 
komisie ukončil.   
Najbližšie rokovanie školskej komisie je plánované na 25.11.2024.  
 
 
 
 
 
...................................................... 
    Mgr. Andrea Gajdošová, MBA  
           tajomník komisie 

 
...................................................... 

   PhDr. M. Čižmár 
                predseda komisie 
              

                


